



「幼童軍手冊」內容修訂

為使幼童軍成員明白氣象知識，由即日起，幼童軍活動徽章增設「氣象章」，內容如下：

1. 認識香港天文台的工作。
2. 認識氣象要素及其測量儀器的用途。
3. 認識各預警系統及發出時應注意之事項。
4. 認識雲的形成；能夠辨認以下四種雲類，包括：層雲、積雲、積雨雲、卷雲。
5. 認識「二十四節氣」。
6. 完成以下四項事工
 - a) 製作一幅海報解釋「水循環」；
 - b) 以圖畫形式介紹最少十個「節氣」；
 - c) 製作一個測風儀（風向及風速）的模型；
 - d) 進行為期最少兩星期的天氣觀測及記錄其天氣狀況。



青少年活動總監 陳尚齡



Amendment of Cub Scout Handbook Syllabus

In order to introduce the Cub Scout members the knowledge of meteorology, this is to promulgate the “**Weatherman Badge**” became a new activity badge in Cub Scout Section with immediate effect.

1. Know the works of Hong Kong Observatory.
2. Know the basic meteorological elements and their measurements.
3. Know warning signals and their safety precautions issued by Hong Kong Observatory.
4. Know the basic concept of cloud formation; and recognize Stratus, Cumulus, Cumulonimbus and Cirrus.
5. Know “the 24 solar terms”.
6. Complete the following tasks:
 - a) Make a poster to describe “water cycle”.
 - b) Describe at least 10 out of “the 24 solar terms” by drawing pictures.
 - c) Make a model of wind gauge (wind direction and speed).
 - d) Record a weather observation for at least two weeks.

Ophelia CHAN
Programme Commissioner